

Curriculum Vitae

Name Of. Person

Prof. Assist. Dr. BUSHRA JAFFAR AHMED

Prof. of Arab History Pre Islam / Mustansiriyah University – College of Education- History Department

Mobile:

Email: Dr.bushrajafaar@gmail.com

PERSONAL SUMMARY

Short words not short paragraph please. With some Professional

EDUCATION

Ph.D. #1: I obtained PhD in 2011

M.Sc. #2: I obtained M.Sc. in 2004. •

B.Sc. #3: I obtained b.Sc. in 1994. •

ACADEMIC HONORS AND AWARDS:

#1: 44 Thank letters from (Minister , University President , Dean) •

#2: 8 Appreciation Certificates •

ACADEMIC /TEACHING EXPERIENCE:

#1: I Presented lectures at the College of Basic Education, Al-Mustansiriya University, in 2004-2005. •

#2: Graduation from an assistant teacher, then a teacher, then an assistant professor, from 2005 until the present in 2021 I'm working in the Department of History, College of Education, Al-Mustansiriya University, Supervising postgraduate students, discussing many master's theses and Ph.D. theses, and evaluating scientific promotion research and refereed research journals. •

COURSES TAUGHT:

| Undergraduate | Graduate |
|------------------------|--|
| Arab History Pre Islam | Arab History Pre Islam / First grade Umayyad History / Second grade The Abbasid State History/ Fourth grade Historical Research Method / Second grade Human Rights / First grade |

PROFESSIONAL AFFILIATIONS:

Committees: Member of the Seminar Committee for Postgraduate Studies/ Member of the Academic Guidance Committee / Member of the Cultural Committee in the Department of History / College of Education / Al-Mustansiriya University President, •

PUBLICATIONS:

Scientific researches. 20 academic researches published till 2021. •

Written books: 2 published books in 2015-2016. •

Articles. •

Chapters. •

PROFESSIONAL DEVELOPMENT

Certifications. •

Conferences. •

Workshops. •

Participation in many workshops as a researcher. •



السيرة الذاتية

اسم الشخص الكامل

- المستنصرية - كلية التربية

Mobile: :

Dr.bushrajafaar@gmail.com

شخص تعريفي: أ.م.د بشرى جعفر أحمد . أستاذ تاريخ العرب قبل الإسلام / قسم التاريخ / كلية التربية / المستنصرية

• كلمات مختصرة وليس فقرات مختصرة اضافة الى بعض الخبرات المهنية.

الشهادات الدراسية:

- #1: Ph.D. : حاصلة على شهادة الدكتوراة عام ٢٠١١ .
- #2: M.Sc. : حاصلة على شهادة الماجستير عام ٢٠٠٤ .
- #3: B.Sc. : حاصلة على البكالوريوس عام ١٩٩٤ .

الجوائز والتكريم الأكاديمي

- #1: 44 كتاب شكر من (وزير ، رئيس جامعة ، عميد) .
- #2: 8 شهادات تقديرية .

الخبرة الأكاديمية والتدريس:

- #1: محاضرة في كلية التربية الأساسية ، الجامعة المستنصرية ، في ٢٠٠٤-٢٠٠٥ .
- #2: التخرج من مدرس مساعد ثم مدرس ثم أستاذ مساعد منذ عام ٢٠٠٥ حتى الوقت الحاضر ٢٠٢١ م في قسم التاريخ ، كلية التربية ، الجامعة المستنصرية ، اشراف على طلبة الدراسات العليا ، وناقشت العديد من رسائل الماجستير واطارح الدكتوراة وتقييم بحوث الترقية العلمية وبحوث المجالات المحكمة .

المقررات الدراسية التي تم تدريسها:

| الدراسات العليا | الدراسات الأولية |
|-------------------------|--|
| تاريخ العرب قبل الإسلام | 1. عرب قبل الإسلام / مرحلة أولى 2. التاريخ الأموي / مرحلة ثانية 3. تاريخ الدولة العباسية / مرحلة رابعة 4. منهج البحث التاريخي / مرحلة ثانية 5. حقوق الانسان / مرحلة أولى |

الانتساب المهني او الجمعيات:

- لجان : عضوة لجنة السمنار للدراسات العليا / وعضوة لجنة الارشاد الاكاديمي / عضوة اللجنة الثقافية في قسم التاريخ / كلية التربية / الجامعة المستنصرية .

• رئيس ... الخ
المنشورات العلمية

- بحوث علمية 20 بحث اكاديمي منشور حتى عام ٢٠٢١ .
- كتب مؤلفة : ٢ كتب منشورة في عام ٢٠١٥ ، ٢٠١٦ .
- مقالات
- فصول

تطوير المهارات:

الجامعة

- Workshops. Conferences. Certifications. المشاركة في العديد من الورش كالمحاضرات

